



室內空氣質素資訊中心通訊第 1 期

2006 年 6 月

優質室內空氣質素嘉獎典禮暨講座

室內空氣質素資訊中心於2006年5月2日於香港會議展覽中心舉行首次優質室內空氣質素嘉獎典禮暨講座。這項活動旨在表揚及確認參與「室內空氣質素檢定計劃」處所及樓宇的業主及管理公司為達致優良室內空氣質素而作出的努力。這項活動有超過200人參與，其中包括行內從業員、物業業主、管理公司，及專業人士等。



郭家強先生 (右) 向得獎處所代表頒發“卓越級”室內空氣質素檢定證書

嘉獎典禮由環境運輸及工務局常任秘書長(環境)郭家強先生主禮，並向被檢定為「卓越級」室內空氣質素的處所及樓宇代表頒發室內空氣質素檢定證書。截至2006年4月共發出有14張“卓越級”及100張“良好級”室內空氣質素檢定證書。



郭家強先生(前排左四)及大會嘉賓與獲頒發卓越級室內空氣質素檢定證書的機構代表

在優質室內空氣質素嘉獎典禮之後是講座部份。首先由4間榮獲整幢大廈「卓越級」室內空氣質素證書的機構分享達致「卓越級」室內空氣質素的經驗，包括香港電燈有限公司、香港演藝學院、香港數碼港管理有限公司及新中物業管理有限公司。隨後的技術講座由香港理工大學屋宇設備工程學系陳維田教授主講，他介紹了有關改善樓宇室內空氣質素及達致「卓越級」室內空氣質素的管理措施。



業界從業員積極參加技術講座

隨後環境保護署首席環境保護主任彭錫榮先生報告了室內空氣質素管理計劃的最新發展。彭先生亦提及政府將引入品質保證計劃於室內空氣質素檢定計劃，以確認更多合資格的室內空氣檢驗師。他表示該品質保證計劃是與香港認可處合作推行。最後一個講者是來自香港認可處的高級認可主任張展強先生，張先生詳細介紹了該品質保證計劃的技術要求。

14 間獲頒發「卓越級」室內空氣質素檢定證書的處所

- 生產力大樓，室內空氣質素資訊中心
- 香港科技大學綜合體育大樓，何善衡體育館
- 香港飛機工程行政大樓 2/F, 3/F & 4/F 寫字樓
- 數碼港 2 座
- 數碼港 3 座 5 至 9 樓, 14 樓及 15 樓 - 寫字樓
- 香港會所大廈樓層(6至22樓)
- 利園，希慎興業有限公司總寫字樓
- 常盛大廈，服務系統香港有限公司
- 創貿廣場，公眾場所包括所有客用升降機大堂
- 國際金融中心 2 期，公眾場所包括所有客用升降機大堂
- 中銀大廈
- 逸樺園，5樓會所及電梯大堂 (3樓 及5樓)
- 香港演藝學院，全校校建築物包括表演場地，辦公室，排練室，課室，宴會場地及公用地方
- 港燈中心

最近登記的室內空氣質素檢定證書(2006年1月至5月)

在 2006年1月至5月室內空氣質素資訊中心共登記了 61張室內空氣質素檢定證書。分項統計數字列於下表:

年/月	新登記的「卓越級」室內空氣質素檢定證書的數目	新登記的「良好級」室內空氣質素檢定證書的數目
2006年1月	0	3
2006年2月	2	19
2006年3月	6	14
2006年4月	2	3
2006年5月	1	11
總數	11	50



Newsletter Issue No.1

June 2006

Indoor Air Quality Certificate Award Ceremony cum Technical Seminar

On 2 May 2006, the *Indoor Air Quality Certificate Award Ceremony cum Technical Seminar* was held at the Hong Kong Convention and Exhibition Centre to give commendation and recognition to the efforts by participants of the "IAQ Certification Scheme" to achieve and maintain good IAQ in their premises. The ceremony was well attended by more than 200 representatives from IAQ practitioners, property owners, management companies and engineering professionals.



Mr. Keith KK Kwok (Right) presented an "Excellent Class" IAQ certificate to a representative of one of the awarded premises

The ceremony was honoured by Mr. Keith KK Kwok, JP, Permanent Secretary for the Environment, Transport and Works (Environment), who presented IAQ certificates to the representatives of premises which had been certified to achieve excellent class IAQ. A total of 14 "Excellent Class" and 100 "Good Class" IAQ certificates were awarded under the IAQ Certification Scheme by April 2006.



Mr. Keith KK Kwok (4th from left, front row), honorable guests and representatives of IAQ certificate holders.

The certificate award ceremony was followed by a technical seminar which began with an experience sharing session with presentation given by representatives from The Hongkong Electric Company Limited, The Hong Kong Academy for Performing Art, Hong Kong Cyberport Management Company Limited, and Sun Chung Property Management Company Limited which were issued with "Excellent Class" IAQ certificates. They shared experience in strategies and practices to achieve and maintain excellent IAQ. The seminar was then continued with a technical talk by Professor Daniel WT Chan of Department of Building Services Engineering, Hong Kong Polytechnic University who introduced practical measures and management plans to achieve excellent IAQ.



The technical seminar was well attended by IAQ practitioners.

Mr. S W Pang, Principal Environmental Protection Officer of Environmental Protection Department, also reported the latest development of government's IAQ Management Programme. He also talked about government's plan to introduce a quality assurance programme for IAQ certification so as to allow more qualified professionals to become competent examiners for IAQ certification. He told that the quality assurance programme was developed together with the Hong Kong Accreditation Service, and they were planning to start receiving applications by mid 2006. Following Mr. Pang's presentation, Mr. C K Cheung of the Hong Kong Accreditation Service introduced the detailed requirements of the quality assurance scheme before the seminar was closed.

14 Premises awarded with "Excellent Class" at the Ceremony	
●	IAQ Information Centre, HKPC Building
●	The S.H. Ho Sports Hall, The Sports Hall Complex of The Hong Kong University of Science and Technology
●	Office Areas of 2/F, 3/F & 4/F, The HAECO Administration Building
●	Cyberport 2
●	Offices at Level 5 - 9, 14 & 15, Cyberport 3
●	Office Zone (6/F to 22/F), The Hong Kong Club Building
●	Hysan Development Company Limited Head Office, The Lee Gardens
●	ISS Hong Kong Services Ltd., Somerset House
●	Main Lobby Area of First Floor, APEC Plaza
●	Common Areas including all Lobbies, Two International Finance Centre
●	Bank of China Tower
●	Clubhouse at 5/F and lift lobbies at 3/F and 5/F, The Orchards
●	Theatres, offices, studios, classrooms, function rooms & common areas of whole building, The Hong Kong Academy for Performing Arts
●	Hongkong Electric Centre

Recently Registered IAQ Certificates (January to May 2006)

There were 61 IAQ certificates registered by the IAQ Information Centre in the first 5 months of 2006. The following table summarizes the IAQ certificates registered between January and May 2006:

Month/Year	No. of New Excellent IAQ Certificate Registered	No. of New Good IAQ Certificate Registered
January 06	0	3
February 06	2	19
March 06	6	14
April 06	2	3
May 06	1	11
Total	11	50